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انتقاد تند سیدحسن خمینی از فیلترینگ و ممیزی
یادگار بنیانگذار انقلاب اسلامی گفت: امروز بحث بر سر بودن یا نبودن فیلترینگ 

مطرح است، اما در همین شرایط قریب ۵۰ میلیون نفر عضو تلگرام هستند!
به گزارش ایلنا، حجت الاســلام سید حســن خمینی در آیین تجدید میثاق 
مدیران فرهنگی، دســت اندرکاران هفته کتاب، کتابــداران با آرمان های امام 
خمینی گفت: برای چاپ ۵۰۰ جلد کتاب، ممیزی سخت گیرانه اعمال می شود 

اما همان کتاب به صورت فایل پی دی آف به طور وسیع منتشر می شود.
وی گفت: امروز بحث بر سر بودن یا نبودن فیلترینگ مطرح است، اما در همین 

شرایط قریب ۵۰ میلیون نفر عضو تلگرام هستند!
ســید حسن خمینی اظهار داشت: امروز داشتن ۲ یا ۳ مدرک دکترا مد شده، 
اما اندازه لیسانسه هم سواد ندارند! در این شرایط ملاک ها هم کمی می شوند.

یادگار امام با بیان اینکه بعضی ها در »کتاب سازی« مهارت دارند، گفت: خودم 
دیدم که کســی برای نام ســال، در روز ۲۱ فروردین کتاب نوشت! بسیاری از 
عددها و ارقام که در لباس روحانیت یا غیر روحانیت ارائه  می شود، کاذب است.

وی خاطرنشــان کرد: برای غنای فرهنگی کشــور عدد و رقم ها کافی نیست. 
بســیاری از تجدید چاپ ها متعلق به تعبیر خواب ابن سیرین است، نه کتاب 
های ارزشمند. سید حسن خمینی با بیان اینکه این کمیت گرایی ها در مورد 
رساله نویسی در دانشگاه ها هم وجود دارد، گفت: پایان نامه ای بوده که ۳ نفر با 

آن مدرک دکترا گرفته اند!

ویژه

طعنه محمد فاضلی 
به استاندار جدید دولت پزشکیان

یک جامعه شــناس از بی اطلاعی اســتاندار خوزستان از کشت نیشکر در این 
استان انتقاد کرد.

محمد فاضلی جامعه شــناس در شــبکه اجتماعی ایکس نوشت: »خنده دار/ 
فاجعه بارترین چیزی که امروز خواندم متعلق به استاندار خوزستان بود. کشت 
نیشکر را صنعت سبز نامیده و از اختصاص ۲۵ هزار هکتار زمین جدید به آن 
سخن گفته است. حتما چیزی از محیط زیست، مسائل کارون، شور شدن آب، 
میزان مصرف آب نیشکر، زه آب نیشکر و معنای  صنعت_سبز نمی داند. حتما«

واکنش آذر منصوری به قتل خبرنگار زن
رئیس جبهه اصلاحات در شبکه مجازی ایکس نسبت به قتل یک خبرنگار زن 
در تهران واکنش نشان داد. آذر منصوری، رئیس جبهه اصلاحات با اشاره به قتل 
خبرنگار زن در تهران در صفحه ایکس خود نوشت: »خبر کشته شدن خشونت 
بار معصومه قدیری جاوید، بسیار تکان دهنده و تلخ بود. مکرر گفته ایم: تبعیض 
علیــه زنان و فقدان قوانین مجازات علیه عاملان این خشــونت ها از مهم ترین 
دلایل تداون این جنایت هاست. پرسش اینجاست که چرا لایحه امنیت تامین 

زنان علیه خشونت به سرانجام نمی رسد؟«

جواد امام به مدیرمسئول کیهان:
صاحب نظریه بهتان هستید

سخنگوی جبهه اصلاحات در توئیتی خطاب به مدیرمسئول کیهان نوشت: هر 
کسی که تفنگ به دست گرفته است، گروهکی نیست.

جواد امام سخنگوی جبهه اصلاحات، در واکنش به سخنان حسین شریعتمداری 
در شبکه اجتماعی ایکس نوشت: »جناب آقای حسین شریعتمداری

 مدیرمسئول محترم روزنامه کیهان
شــما در طول دوره مدیریت تان روزنامه ای با سابقه کیهان را به حضیض ذلت 
کشــانده اید و با تیراژ اندک، محتوای زرد و تیترهای هیجانی و مخالف امنیت 
ملی صرفاً نمایشــی از روزنامه نگاری ارائه کرده اید. دیدم، مجدداً به تنظیمات 
کارخانه بازگشته  و ماشین نفرت پراکنی  و برچسب زنی تان را روشن کرده اید، و 

این بار حزب مجمع ایثارگران را »گروهک« خوانده اید.
اینکه وزارت کشــور و مجوزهای آن را به هیــچ می انگارید، و حزب قانونی با 
اعضای شناســنامه دار را »گروهک« خطاب می کنید، مسئله خودتان است و 
ناشی از نگاه تان به سیاســت، که از جوانی تاکنون فراتر از »مبارزه مسلحانه« 

نرفته است.
محض اطلاع عرض کنم، هر کســی که تفنگ به دست گرفته است، گروهکی 
نیست. اعضاء مجمع ایثارگران و حامیان تفکر ایثارگری، برای میهن عزیزمان 
ایران و با فرمان پیر جماران دست به تفنگ شدند.  آقای شریعتمداری، صاحب 
نظریــه بهتان! ضربه به رزمندگان و هتک حرمت ایثارگران ســابقاً در انحصار 
مســعود رجوی و امثالهم بود، و حالا گویا جانشین های جدیدی پیدا شده اند... 

اگر چنین شده باشد، باید بگویم، شما پیش نرفته اید، فرو رفته اید!«

توئیت مهدی فضائلی درباره سخنان رهبری 
در دیدار اخیر با خبرگان

عضو دفتر حفظ و نشــر آثار رهبر انقلاب به برداشــت برخی افراد از سخنان 
رهبــری در دیدار با اعضــای مجلس خبرگان واکنش نشــان داد. به گزارش 
خبرگزاری خبرآنلاین، مهدی فضائلی، عضو دفتر حفظ و نشر آثار رهبر انقلاب 
در مطلبی در شبکه اجتماعی ایکس نوشــت: »در پاسخ به درخواست برخی 
عزیزان عرض می کنم؛ بیانات مهم رهبر انقلاب در دیدار اخیر با اعضای مجلس 
خبــرگان، ناظر به یکی از مهمترین وظایف این مجلس عالی مقام بود که عین 
مضمون آن و حتی گاهی صریح تر، بارها در طول دوران رهبری توســط ایشان 

مطرح شده است؛ از جمله در دیدار شهریور ۸۵ و اسفند ۹۴.«

سوشیال

توضیحات خادمی درباره ادعاهای گذشته اش:
دلال ها ارتباطی با شورای نگهبان نداشتند

یک نماینده ادوار مجلس در شــب گذشــته مدعی شــده بود که برخی افراد 
سودجو، از وی درخواست مبلغی کرده اند تا در انتخابات مجلس تایید صلاحیت 

شود.
 به گزارش ایلنا، هدایت الله خادمی نماینده ادوار مجلس، که پیش تر مدعی شده 
بود، برخی افراد سودجو از وی درخواست مبلغی کرده اند تا در انتخابات مجلس 
تاییدصلاحیت شود، گفت: آن افراد هیچ ارتباطی با شورای نگهبان نداشتند و 

از صحبت های من در فضای مجازی نیز تعبیر درستی نشد.
خادمی در خصوص موضوعی که در فضای مجازی حدود هشت ماه گذشته در 
برهه انتخابات مجلس شورای اسلامی بسیار ترند شده بود، گفت: هرکسی از آن 
موضوع یک برداشت خاص داشت و فقط تعداد معدودی برداشتی داشتند که 

آن را به نهادهای حکومتی و انقلابی نسبت دادند.
 نماینده ادوار مجلس گفت: شورای نگهبان، شورای قانون اساسی کشور است؛  
نه ما و نه هیچکس دیگر نظر ســویی به شــورای نگهبان ندارند. اگر شورای 

نگهبان نباشد، قانون اساسی هم با مشکل مواجه می شود.
خادمی درباره این افراد ســودجو اظهار داشــت: همیشه اینطور موضوعات در 
جامعه وجود داشــته و دارد. افراد سودجویی  همیشه در صحنه هستند که با 
عنوان های جعلی برای چنین اقداماتی مراجعه و تخلف می کنند. آ ن جا بحثی 

پیش آمد برای کسانی که مراجعه کرده بودند و منظور ما با آن ها بود.
این نماینده مجلس در ارتباط با نهادهای حکومتی بیان کرد: شورای نگهبان، 
سپاه اطلاعات و قوه قضاییه نهادهای حکومتی هستند، که ما برای آن ها سال ها 
هزینه پرداخت کرده ایم. هیچ کس با هیچ گونه اقدامی یا کاری قصد زیر سوال 
بردن این نهادها را ندارند. بعضی ها برداشت دیگری داشتند و این موضوع را به 
سمت دیگری بردند. بررسی های انجام شده نشان داد که آن ها هیچ  ارتباطی 
با شــورای نگهبان نداشــتند. خادمی ادامه داد: افراد دلال همیشه هستند که 
می آیند و حرف هایشــان را می زنند. هدف آن ها این است که افراد ساده لوحی 
به پست آن ها بخورد و از آن ها اخاذی کنند و با درخواست مبالغی از آن ها به 
دنبال سودجویی هستند.  نماینده ادوار مجلس گفت: بنده دوبار توسط شورای 
نگهبان تایید شــده ام و امکان ندارد حرفی را به شــورایی بزنم که من را دوبار 
تایید صلاحیت کرده اند. من شورای نگهبان را یک نهاد بالا و پاک و حافظ قانون 
اساسی می دانم. اگر برداشتی هم شده باشد، آن را سوءبرداشت در نظر می گیرم. 
 خادمــی در آخــر اضافه کرد: شــاید روش بیان و پخش ایــن صحبت ها در 
موقعــی که زمــان انتخابات و تاییــد صلاحیت ها بود، در ذهــن مخاطبانی 
 کــه آن فیلــم را دیده اند و صحبت ها را شــنیده اند، تاثیر گذاشــته باشــد 

و به سمت دیگری برده باشد.

رویداد

تشریح مصوبات بخش درآمدی لایحه 
بودجه ۱۴۰۴ توسط تاجگردون

رئیس کمیسیون تلفیق لایحه بودجه سال ۱۴۰۴ جزئیات 
جلسه عصر امروز این کمیسیون را تشریح کرد.

 به گزارش ایلنا، غلامرضا تاجگردون، در تشــریح جزئیات 
جلســه عصر دیروز کمیســیون تلفیق بودجه پیرو بررسی 
بخش درآمدی این لایحه ، گفت:کمیســیون تلفیق امروز 
تبصره ها و احکام بودجه در بخش درآمدی را مورد بررســی 

قرار داد.
نماینده مردم »گچســاران و باشــت« در مجلس شــورای 
اســلامی ادامه داد: یکی از موضوعات در این بخش،مربوط 
به حقوق ورودی کالاهای اساســی اعم از دارو، تجهیزات و 
ملزومات پزشــکی بود که مصوب کردیم این حقوق ورودی 

همان یک درصد باشد.
رئیس کمیســیون تلفیق لایحه بودجه سال ۱۴۰۴ اظهار 
کرد: ما نه تنها اجازه ندادیم افزایش قیمتی برای این کالاها 
در بودجــه صورت گیرد که اجازه ندادیم حقوق ورودی آنها 
نیز افزایــش پیدا کند. تاجگــردون تصریح کرد: همچنین 
کمیسیون تلفیق در مصوبه دیگری سقف واردات خودرو را 
۳ میلیارد یورو پیش بینی کرد و تعرفه آن را از ۱۰۰ درصد 
به ۸۰ تقلیل داد. البته تصویب نهایی این مصوبات منوط به 

تصمیم صحن علنی مجلس شورای اسلامی است.

ورود کمیسیون بهداشت مجلس 
به پرونده قتل پزشک یاسوجی

سخنگوی کمیسیون بهداشــت مجلس از ورود جدی این 
کمیسیون به پرونده قتل پزشک یاسوجی خبر داد و گفت: 
باید برای کمیســیون روشــن و شفاف شــود که چرا روند 
بررســی این پرونده در قوه قضائیه کــه باعث عصبانیت و 
رنجش خانوده متوفی شد به طول انجامید و طی مکاتبه ای 
از قوه قضائیه خواستیم خارج از نوبت به این پرونده رسیدگی 

و گزارش متقن و مستندی را به کمیسیون ارسال کند.
به گزارش ایلنا، ســلمان اســحاقی سخنگوی کمیسسیون 
بهداشــت مجلس،  ضمن عرض تسلیت به مناسبت ضایعه 
تاسف بار قتل مسعود داوودی متخصص قلب و عروق یاسوج 
از ورود جدی کمیســیون بهداشت و درمان مجلس به این 
پرونده خبر داد و گفت: فردی در سال ۱۴۰۱ به دلیل ابتلا 
به سکته قبلی در یکی از بیمارستان های یاسوج بستری و 
فوت شــد و این پرونده از سال ۱۴۰۱ در دستگاه قضا باز و 

معطل رای قوه قضائیه و دادگاه بوده است.
وی افزود: بر اســاس گزارش های واصله پس از شــکایت 
همراهــان بیمار فوت شــده در رای اول دادگاه ۱۷ درصد، 
اتهام برای پزشــک طب اوژانس صادر و رای دادگاه در ۱۸ 
آبان ماه سال ۱۴۰۳ پس از اعتراض در شیراز و تهران رد و 
متهم تبرئه شد و جای تعجب است که چرا این پرونده طی 
این سال ها معطل مانده و با حضور خانواده بیمار فوت شده 
به صورت شفاف بررسی نشده و دستگاه قضا و دانشگاه علوم 
پزشکی به صورت شفاف در مورد این پرونده با خانوده بیمار 

فوت شده صحبت نکردند تا شاهد این اتفاق ناگوار نباشیم.
نماینده مردم قائنات و زیرکوه در مجلس دوازدهم ادامه داد: 
طی مکاتبه ای از قوه قضائیه خواستیم خارج از نوبت به این 
پرونده رسیدگی و گزارش متقن و مستندی را به کمیسیون 

بهداشت و درمان ارسال کند.
اسحاقی یادآور شد: باید برای کمیسیون روشن و شفاف شود 
که چرا روند بررســی این پرونــده در قوه قضائیه که باعث 

عصبانیت و رنجش خانوده متوفی شد به طول انجامید؟

خبر نماینده مجلس از تشکیل یک 
فراکسیون جدید و عجیب در مجلس

عضو کمیسیون اقتصادی مجلس با اشاره به اینکه حدود دو 
و نیم میلیون بافنده فرش در کشور داریم گفت: باید ساختار 
فرش در کشور ایجاد و موانع داخلی و خارجی در حوزه فرش 
رفع شود. »فتح الله توسلی« گفت: ما در کمیسیون اقتصادی 
مجلس دوازدهــم آماده ایم تا هر کمکی که می توانیم برای 
احیای صنعت فرش انجــام دهیم تا فرش ایرانی به جایگاه 

اصلی و واقعی خود بازگردد.
بنا بر روایت ایرنا، وی در بخش دیگری از سخنان خود گفت: 
مرکز ملی فرش باید زیر نظر شخص وزیر صنعت، معدن و 
تجارت احیا شود و تصمیمات کلان در حوزه فرش با استفاده 
از همفکری بخش خصوصی صورت بگیرد، باید تصمیماتی 
که در حوزه فرش گرفته می شــود از سوی کسانی باشد که 
نسبت به فرش و مســائل آن شناخت کامل دارند تا از این 

طریق سیاست گذاری ها دقیق باشد.
عضو کمیســیون اقتصادی مجلس با بیان اینکه فراکسیون 
فرش در مجلس تشکیل می شود، گفت: باید ساختار فرش 
در کشور ایجاد و موانع داخلی و خارجی در حوزه فرش رفع 
شود. او افزود: حدود دو و نیم میلیون بافنده فرش در کشور 
داریم که بیمه تعدادی از این افراد ســال ها پرداخت نشده 
است باید ســهمیه این افراد را از سوی وزارت تعاون، کار و 
رفاه اجتماعی دنبال کنیم، اگر نیاز به اصلاح قوانین یا تدوین 
قوانین در حوزه فرش اســت آمادگی داریم این کار را انجام 
دهیــم چرا که ما مدیون صنعت فرش به عنوان ارزش ملی 

کشورمان هستیم.

دهقان خبر داد
بی اطلاعی کمیسیون انرژی

از خاموشی ها
عضو کمیســیون انرژی با اشاره به اینکه مجلس از تصمیم 
دولــت درباره خاموشــی ها بی اطــلاع بوده اســت، گفت: 
آزادســازی واردات بنزین سوپر نمی تواند زمینه ساز افزایش 

قیمت بنزین در کشور باشد.
غلامرضــا دهقان ناصرآبادی در گفــت وگو با خبرنگار ایلنا 
درباره خاموشــی در بخش خانگی بــه دلیل ناترازی برق و 
گاز در کشــور گفت: در این زمینه هیچ گونه هماهنگی با 
کمیسیون نشده است و این تصمیمی بوده است که وزارتخانه 
اتخاذ کرده است. وی با بیان اینکه کمیسیون انرژی نسبت 
به این موضوع کاملا معترض اســت، ادامه داد: کمیسیون 
انرژی ضمن اعتراض نســبت به این موضوع از مســئولان 
مربوطه در وزارت نیرو و شــخص وزیر نیرو خواســته که با 
حضور در کمیســیون درباره این موضوع توضیحاتی را ارائه 
کند. عضو کمیسیون انرژی مجلس شورای اسلامی تصریح 
کرد: در خصوص چگونگی موضوع معاونت برنامه ریزی وزیر 
در کمیســیون حاضر شــده و علت این موضوع را کمبود 
گاز و مشــکل ناترازی اعلام کرده انــد و همچنین به دلیل 
اینکه اســتفاده از سوخت های فســیلی باعث آلودگی هوا 
می شــود این موضوع را علت از رده خارج کردن تعدادی از 
نیروگاه های فسیلی دانسته اند. دهقان در پاسخ به این سوال 
که فکر می کنید تا چه زمانی این قطعی ها ادامه داشته باشد، 
خاطرنشــان کرد: لذا نتوانســتند دلایل توجیه کننده ای در 
این زمینــه ارائه دهند. اینطور که اینها دارند پیش می روند 
و مطرح می کنند ایــن موضوع تداوم دارد و الان هم که در 
فصل ســرما هستیم، باتوجه به وضعیتی که وجود دارد فکر 
می کنم این خاموشی ها تداوم داشته باشد مگر اینکه تدبیر 

دیگری اندیشیده شود.

مجلس

»قانون عفاف و حجاب جزو اولویت های 
فرهنگی  اقدامات  با  بلکه  نیست  دولت 
و ایجابــی آن را در دولت پی خواهیم 
از سوی معاون  این جمله  بیان  گرفت«. 
پارلمانــی رییس جمهور، آیــا به این 
معناست که مســعود پزشکیان از ابلاغ 
آنچه کــه طبق قانون برعهــده دارد، 

خودداری خواهد کرد؟
بحث حجــاب و تغییر در نحوه برخورد با بی 
حجابی، از آن دســت مــواردی بود که بیش 
از همه در زمان انتخابات ریاســت جمهوری 
چهاردهم خودی نشان داد. گشت های ارشاد 
که تا اردیبهشــت همین امسال، در قسمت 
های مختلف شهر مستقر بودند تا به قول خود 
مردم را ارشــاد کنند، پس از انتخاب مسعود 
پزشکیان به عنوان رییس جمهور ایران، چند 
ماهی اســت که حضورشــان کمرنگ شده و 
منتظر اجرای قانون عفاف و حجاب هستند، 
قانونی که حالا با وعده رییس جمهور معلوم 
نیست به چه سرنوشــتی دچار می شود. آیا 
ابلاغ آن به دســت محمدباقر قالیباف انجام 
خواهد شــد یا قالیباف هم از ابلاغ آن شــانه 

خالی خواهد کــرد؟ مطابق اصــل یکصد و 
بیست و سوم قانون اساسی جمهوری اسلامی 
ایران »رئیس جمهور موظف اســت مصوبات 
مجلس شورای اسلامی یا نتیجه همه پرسی 
را پــس از طی مراحل قانونــی و ابلاغ به وی 
امضــا کند و برای اجرا در اختیار مســئولان 
بگــذارد«. همچنین مطابق مــاده )۱( قانون 
مدنی اصلاحی ۱۴/ ۸/ ۱۳۷۰، مصوبات مجلس 
شورای اســلامی و نتیجه همه پرسی پس از 
طــی مراحل قانونی به رئیــس جمهور ابلاغ 
می شود. رئیس جمهور باید ظرف مدت پنج 
روز آن را امضــا و به مجریان ابلاغ و دســتور 
انتشــار آن را صــادر کند و روزنامه رســمی 
موظف اســت ظرف مدت ۷۲ ســاعت پس 
از ابلاغ منتشــر نماید. بر اساس تبصره ماده 
مذکور هم، در صورت استنکاف رئیس جمهور 
از امضا یا ابلاغ قانون در مهلت ۵ روزه مذکور، 
به دســتور رئیس مجلس شــورای اسلامی 
روزنامه رســمی موظف است ظرف مدت ۷۲ 

ساعت متن قانون را چاپ و منتشر کند.
محمد هاشمی رفســنجانی در گفت و گو با 
خبرآنلاین، در پاســخ به این سوال که پیش 

بینی می کنید مسعود پزشکیان از ابلاغ قانون 
حجاب و عفاف صرف نظر کند؟، گفت: طرح 
عفاف و حجاب، یک مساله شرعی است و هم 
برای زن و هم برای مــرد جزو فروع دین به 
شمار می آید. وی گفت: فروع دین هم اگرچه 
جزو واجبات اســت اما انجام آن شرایطی را 
می طلبد. یک ســری از فروعات هستند که 
مربوط به خود شــخص است. مثلا نماز برای 
جمع نیســت، بلکه موضوعی شخصی است. 
اصــل روزه هم به این گونه اســت. حج و ... 
هم این ویژگی را دارند. اما یکســری عبادات 
مانند امر به معــروف و نهی از منکر، جمعی 
هستند. مفهومی که می گوید اگر من منکری 
را در جامعه می بینم وظیفه دارم که کاری را 
انجام دهم تا آن منکر ادامه دار نشود. منتهی 
برای همین عبادات اجتماعی هم شــرایطی 

گذاشتند.
وی در ادامــه افزود: من کــه می خواهم امر 
به معــروف و نهی از منکر کنــم، اولا خودم 
نباید مرتب آن مکروه شــوم، دوما اینکه امر 
بــه معروف و نهی از منکر مرتبه هایی دارد و 
زمانی بر شــخص واجب می شود که شرایط 

لازم بــرای نهی از منکر وجــود دارد، حاضر 
باشــد. اینکه گفته اند لایحه عفاف و حجاب 
جزو اولویت های ما نیســت، باید در کنارش 
این هم گفته شــود که ایشان شرایط لازم را 

نمی بینند و احساس وجوب نمی کنند.
نمی توانیم مانع آزادی مردم در 

انتخاب پوشش شان شویم
هاشمی رفسنجانی با بررســی شرایط امروز 
جامعه ایــران گفت: امروز شــرایطی فراهم 
نیســت که بخواهیم مانــع آزادی مردم در 
انتخاب پوشش خود شویم. جامعه این کار را 
نمی پذیــرد، لج می کند، اعتراض می کند و 
... این به نفع کشور نیست. این تحلیل، یعنی 
اینکه شــرایط امر به معــروف و نهی از منکر 
وجود ندارد و وقتی هم که شرایط محیا نباشد 

وظیفه از مجری قانون سلب می شود. 
پزشکیان شرایط کشور را برای اجرای 

قانون عفاف و حجاب 
مناسب نمی بیند

وی در پاسخ به این سوال که مسعود پزشکیان 
مــی تواند از ابلاغ این قانــون اجتناب کند؟، 
گفت: دکتر پزشــکیان در حال حاضر شرایط 
اجرای قانون حجاب و عفاف را مناســب نمی 
بیند. او به خوبی می داند که وضعیت کشور به 
نوعی نیست که بتوان این لایحه را اجرا کرد. 
بنابراین وظیفه از ایشان ساقط می شود. این 
همان چیزی است که شرع می گوید و قانون 
برگرفته شــده از شرع هم همین حکم را می 
دهد.  هاشمی در ادامه با اشاره به مواد قانونی 
در مورد ابلاغ قوانین مبنی بر اینکه در صورت 
خودداری رییس جمهور از ابلاغ قانون، رییس 
مجلس آن را ابلاغ می کند، گفت: توضیحاتی 
که داده ام تنها شــامل آقای پزشکیان نمی 
شود. این امر شــامل همه ما می شود. حتی 
آقای قالیبــاف هم در امر به معروف و نهی از 
منکر، با شرایطی که بر کشور حاکم است و با 
ســابقه ای که در مورد گشت ارشاد و هشدار 

به بی حجاب ها داشته ایم، وظیفه ای ندارد.
وی گفت: مخالفان هم بدانند که مطابق همان 
شــرعی که از آن برای مبــارزه با بی حجابی 
صحبت می کنند، تشــخیص را باید به عهده 
خود شــخص گذاشت. من که نباید به کسی 

بگویم که حجاب خود را درست کند.

آملی لاریجانی رئیس مجمع تشخیص 
مصلحت نظام در جمع فعالان اقتصادی 
باوجود  تاکیــد کرد:  بخش خصوصی، 
ســوئیفت  و  اف ای تی اف  تحریم هــا 
اثرگذاری خاصی نــدارد، از ۴۲ قانون 
اف ای تی اف ۴۰ مورد آن در کشور اجرا 

می شود.
به گزارش فارس، رئیس مجمع تشــخیص 
مصلحــت نظام در جمع فعــالان اقتصادی 
بخــش خصوصی، گفت: باوجــود تحریم ها 
اف ای تی اف و ســوئیفت اثرگــذاری خاصی 
ندارد، از ۴۲ قانون اف ای تی اف ۴۰ مورد آن 

در کشــور اجرا می شود. وی افزود: بر حسب 
تدبیر رهبر انقــلاب، اگر هیات عالی نظارت 
مجمع تشــخیص مصلحت نظام اشــکالی 
در مصوبات مجلس از حیث سیاســت های 
کلی و یا مغایرت بــا آنها بداند موضوع را به 
شــورای نگهبان اعلام می کند. مطابق بند ۲ 
اصل ۱۱۰ قانون اساسی که موضوع نظارت 
در اجرای سیاست های کلیه ابلاغی را پیش 
بینی کرده اســت. رئیس مجمع تشخیص 
مصلحت نظام بیان کرد: سیاســت های کلی 
نظــام و موضوع نظارت بــر آن از مهم ترین 
بخش های قانون اساسی اســت، بند اول از 

اصل ۱۱۰ که وظایــف و اختیارات رهبری 
را تدوین می کند بــه موضوع تدوین و ابلاغ 
سیاســت های کلی از ســوی رهبر انقلاب 
اشــاره دارد و در بنــد دوم نظارت بر اجرای 
آنها را ذکر کرده اســت. در ســایر بندهای 
این اصل ســایر وظایف و اختیارات رهبری 
ذکر شــده اســت. آملی لاریجانی ادامه داد: 
رهبری برای نظارت بر اجرای سیاســت های 
کلی نظام نســبت به قوانیــن و مقررات که 
این سیاســت ها ریل اجرایی کشور محسوب 
می شوند را بر عهده شورای عالی نظارت در 
مجمع تشخیص مصلحت نظام سپرده اند. اگر 

مصوبات اشکالی با سیاست ها داشته باشند 
به شورای نگهبان ارجاع می شود تا به عنوان 
عدم تطبیق با قانون اساسی به مجلس عودت 
داده شود. وی با بیان اینکه مجلس حق ندارد 
قوانینی را که مغایر با سیاست های کلی نظام 
اســت تا قبل از اصلاح ابلاغ کند، ادامه داد: 
این مانع اساســی اســت که با سیاست های 
کلی نظام مخالفــت کنند، یعنی نمی توانند 
قانونی تصویب کنند که مخالف سیاست های 
کلی نظام باشد. یعنی ضمانت اجرایی ۱۰۰ 
درصدی نســبت به مصوبات مجلس وجود 

دارد تا مغایر سیاست ها نباشند.

وزیر کشور گفت: اگر ما با همین روند کاهش 
جمعیت کــه در حال حاضر بــا آن مواجه 
هســتیم جلو برویم ســال ۱۴۸۰ جمعیت  

کشور به ۳۵ میلیون نفر می رسد.
به گزارش ایرنا، اســکندر مومنی عصر امروز 
گذشــته )چهارشنبه( در مراســم تکریم و 
معارفه رئیس ســازمان امور اجتماعی کشور 
که در محــل این وزارتخانه برگزار شــد، با 
بیان اینکــه پیش بینی می شــود، اگر ما با 
همیــن روند کاهش جمعیت کــه در حال 
حاضر با آن مواجه هستیم جلو برویم، سال 
۱۴۸۰ جمعیت  کشــور بــه ۳۵ میلیون نفر 
می رســد و با افزایش شدید سالمندی روبرو 
خواهیم بود، گفت: بنابراین حوزه پیشگیری 
مستلزم پیش بینی درست و سپس اقدامات 

پیشگیرانه است.
وی افزود: متاسفانه پیشگیری همواره مغفول 
می ماند، در حالی که کار بسیار مهمی است.

وزیر کشور اظهار کرد: آسیب به خودی خود 
تهدید محســوب نمی شود، اگر پیش بینی و 
پیشگیری نباشد مساله تبدیل به یک تهدید 

جدی می شود. مومنی به حادثه معدن طبس 
اشاره و یادآور شد: در خصوص حادثه معدن، 
زمانی که اتفاق افتاد ما به اهمیت پیشگیری 
پی می بریم. وی اضافه کرد: در قضیه معدن 
اگر کارهای پیشگیرانه صورت می گرفت شاید 
این اتفاق نمی افتاد و کســی هم متوجه آن 
زحمات نمی شد؛ چه بسا کارهایی پیشگیرانه 
هم صورت گرفت که اتفاقاتی نیفتاد ولی به 

تصویر کشیده نشد.
وزیر کشــور گفت: هر چند حوزه پیشگیری 
مغفول است، اما اساس کار ما و راهبردی ترین 
اقداماتــی که در این حوزه باید انجام بدهیم 

اقدامات پیشگیرانه است.
مومنی بر استفاده از ظرفیت عظیم آموزش و 
پرورش تاکید کرد و افزود: خوشبختانه آقای 
بطحایی در حوزه آموزش و پرورش خدمت 
کرده اند و آقای کاظمی هم پیام داده اند که 
با تمام توان آماده همکاری هســتیم و این 

وزارتخانه برای خودتان است.
وی با بیان اینکــه وزارت آموزش و پرورش 
دریای عظیمی اســت و صرفاً پیشگیری از 

آسیب ها نیست، تاکید کرد: اقدامات ایجابی 
و مهارت هــای اجتماعی که ما می توانیم در 
آموزش پرورش آنها را محقق کنیم، سرمایه 

بسیار عظیمی  است.
وزیر کشــور گفت: هر چقدر ما در وزارتخانه 
آمــوزش و پــرورش هزینه کنیــم در واقع 
هزینه ای نکرده ایم؛ ســرمایه گذاری اســت 
و هر کشــوری کــه در آمــوزش و پرورش 
نتیجه بســیار خوبی  ســرمایه گذاری کند 

دریافت خواهد کرد.
مومنی بــا بیان اینکه ما بایــد تلاش کنیم 
پدیده های اجتماعی بــه پدیده های امنیتی 
تبدیل نشــوند، اظهار کــرد: به این معنا که 
باید موضوعات اجتماعی را با و سازوکارهای 

اجتماعی حل و فصل کنیم.
وی اضافه کرد: ماهیت پدیده اجتماعی این 
اســت که تمایل دارد امنیتی شود زیرا اگر 
امنیتی شود به سرعت حل خواهد شد، البته 
این حل شدن کوتاه مدت است اما آثار منفی 

فراوانی خواهد داشت.
وزیــر کشــور افــزود: اگر مــا موضوعات و 

پدیده های اجتماعی را با سازوکار اجتماعی، 
ایجابی، فرهنگی و نرم حل کنیم، ماندگاری 
آن بسیار بیشــتر و اثرگذارتر خواهد بود تا 
اینکه با امنیتی شــدن آن بخواهیم ســریع 
حل و فصل  شــود. مومنی گفــت: از این رو 
مــا در گام اول نباید اجازه دهیم پدیده های 
اجتماعی تبدیل به موضوعات امنیتی شوند 
و بخواهیــم با راهکارهای امنیتی آنها را حل 
و فصل کنیم، ضمن آنکه اگر این اتفاق افتاد 
بایــد با ســازوکارهای اجتماعی و فرهنگی، 
پدیده های اجتماعی و آسیب های اجتماعی 

را حل و فصل کنیم.
بطحائی رئیس سازمان امور اجتماعی 

کشور شد
به گــزارش ایرنا، در این مراســم که رئیس 
دفتر رئیس جمهور، سخنگوی دولت و رئیس 
کمیسیون قضایی مجلس شورای اسلامی نیز 
حضور داشتند، سید محمد بطحایی به عنوان 
رئیس سازمان امور اجتماعی کشور معرفی و 
از خدمات محمد عباســی رئیس سابق این 

سازمان تقدیر شد.

محمد هاشمی درباره قانون عفاف و حجاب:

شرایط کشور برای اجرای این قانون مناسب نیست

آملی لاریجانی:

باوجود تحریم ها اف ای تی اف و سوئیفت اثرگذاری خاصی ندارد

هشدار وزیر کشور به روند کاهش رشد جمعیت

با ادامه روند فعلی جمعیت ایران به ۳۵ میلیون نفر کاهش می یابد

که  بین الملل گفت  کارشناس مســائل 
حتما در آینده و با روی کار آمدن ترامپ 
آمریکا  و تســلیحاتی  مالی  کمک های 
به اوکراین کاهش یافته یا دچار نوسان 

جدی می شود.
حشمت الله فلاحت پیشه در گفت گو با ایسنا 
درباره انتخــاب »دونالد ترامپ« و تاثیر روی 
کار آمدن وی بر سیاســت آمریکا در رابطه با 
چیــن، اوکراین و جنگ غزه گفت: آمریکا در 
ســطح کلان نوع نگاهش مبتنی بر افزایش 
هژمونــی در دنیاســت؛ از ایــن رو چالش و 
رقابت اصلی آمریکا بــا قدرت های بزرگ در 
جهان است که چین مهم ترین چالش تجاری 
آمریکاســت. در سطحی دیگر جنگ اوکراین 
مورد توجه آمریکا و ترامپ خواهد بود؛ چرا که 
موضوع اوکراین برای هر  ۲ حزب دموکرات و 

جمهوری خواه اهمیت دارد.
آنچــه برای ترامپ اولویت دارد پایان دادن به 

بحران اوکراین است
وی ادامه داد: دموکرات ها ســعی داشــتند 
هم زمان و با بحران اوکراین قابلیت هم آوردی 
روســیه برای ناتو را هم تضعیــف کنند، اما 
سیاســت ترامپ غیر از این اســت و برایش 

مهم است که به خاطر منافع کشورهای دیگر، 
آمریکا هزینه ندهد. آنچه برای ترامپ اولویت 
دارد پایــان دادن به بحران اوکراین اســت؛ 
معتقدم حتی زلنســکی می تواند زمین بدهد 

و صلح بخرد.
این اســتاد دانشــگاه افزود: طبیعی است که 
کمک های مالی و تسلیحاتی آمریکا به اوکراین 
دچار نوســان می شــود و اختلافات گذشته 
آمریکا با ناتو ســر باز می کند چون آمریکای 
ترامپ یک نگاه ملی دارد مبنی بر اینکه نباید 
منافع آمریکا فدای منافع اروپایی ها شــود و 
این مســاله به طور چشــمگیری در موضوع 
اوکراین مصداق پیدا می کند. فلاحت پیشــه 
دربــاره رویکرد ترامپ نســبت به جنگ غزه 
و جنایات اســرائیل در منطقه اظهار کرد: در 
بحث خاورمیانه معتقدم ترامپ سعی می کند 
بحران را با استفاده از پول اعراب و توان نظامی 
اسرائیل و تلاش برای ارائه طرح دیپلماتیک به 

ایران، بحران را برون سپاری و مدیریت کند.
چانه زنی نتانیاهو با ترامپ در موضوع ایران

وی معتقد است: در طرح دیپلماتیک احتمالی 
ترامپ به ایران، ترامپ تحت فشــار نتانیاهو 
سعی می کند قابلیت های ایران در حوزه های 

موشکی و تســلیحات متعارف، تاسیسات و 
برنامه هســته ای و عمق استراتژیک و جریان 
مقاومت را کاهش دهد و معتقدم بر ســر این 
ســه موضوع همین الان در حال چانه زنی با 
نتانیاهو اســت و این همه گفت وگوی تلفنی 
و آمد و شــد کابینه نتانیاهو به آمریکا در این 

چارچوب است.
این اســتاد دانشگاه تصریح کرد: اولویت برای 
آمریــکا در رابطه با ایــران و منطقه، موضوع 
هسته ای است و سعی می کند بدون چالش آن 

را حل کند. در عین حال اسرائیل تلاش دارد 
تا با حمایت آمریکا، امکان یک جنگ محدود 
علیه ایران را داشته باشد تا قابلیت هسته ای 
ایران را تضعیف کند و از ســویی بخشــی از 
صنعت نفت ایــران هم هدف قــرار گیرد تا 
ایران را دچار مشــکل داخلی کند که نتواند 
به اسرائیل یا منافع آمریکا در منطقه آسیب 
برساند، اما طبیعی است اگر این اتفاق بیفتد 
زمینه همکاری تجاری و اقتصادی آمریکا در 

منطقه به طور کلی تضعیف می شود.

سر باز کردن اختلافات ترامپ و ناتو به روایت فلاحت پیشه


